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Teljesen megújulhat az állomás környéke is
Hivatalos közösségi oldalán válaszolt dr. Kovács Fe-

renc a nyíregyháziak kérdéseire. A polgármester olyan
tervek megvalósításáról beszélt, mint az intermodális cso-
mópont és a Tokaji úti aluljáró megépítése, s beszámolt
arról is, hogyan folytatódnak a kátyúzások és mi lesz a
közvilágítás teljessé tételével.

Az érdeklõdõk olyan kérdésekre kaphattak választ,
amelyek fejlesztések mellett karbantartási munkálatokat
is magukban foglaltak.

Intermodális csomópont és aluljáró

Az intermodális csomópont tervezésére vonatkozó-
an arról tájékoztatott, hogy jelenleg zajlik a kiviteli
terv elõkészítése és a mûszaki tartalom egyeztetése,
ezt követõen rövid idõn belül elindul a közbeszerzés
kiírása, majd a tervezés. A Tokaji úti csomóponttal kap-

csolatban a polgármester hangsúlyozta, korábban már
tisztázták, hogy aluljárót szeretnének kialakítani kü-
lönbözõ településképi, városfejlesztési és közlekedési
szempontok miatt. Ahogy fogalmazott, több elõrelé-
pés is történt az ügyben, június 30-ig megkapják az
építési engedélyt, ezt követõen indulhat a kiviteli terv
készítése, viszont a pénzügyi fedezet biztosítása elen-
gedhetetlen ez ügyben.

Folyamatos a kátyúzás

Hivatalos közösségi oldalán a polgármester a kátyúzá-
sokkal kapcsolatos kérdésekre is választ adott. 610 kilo-
méter önkormányzati úttal rendelkezik Nyíregyháza, té-
len a hideg aszfaltozással a kátyúkat pontszerûen teher-
mentesítik a NYÍRVV munkatársai, nyáron pedig meleg
aszfalttal nagyobb felületen történik mindez. Kiemelte,
továbbra is várják a lakossági bejelentéseket.

Februárban teljes lesz a közvilágítás

A közvilágítással kapcsolatban is több kérdés érkezett,
a polgármester elmondta, 17 600 lámpatest 7 százalékát
csavarták ki energiatakarékossági okok miatt, február vé-
géig ismét teljes körû lesz, addig visszakapcsolják az ener-
giaválság miatti intézkedések részeként korábban kikap-
csolt lámpatesteket.

A 2023-as évben az energiaárak elmaradtak a tervezet-
tõl, így a közvilágítás terén a NYÍRVV Nonprofit Kft.-nek
jelentõs megtakarítása keletkezett, amelynek egy részét
2023. év IV. negyedévében útépítésre, járdafelújításokra
és csapadékcsatorna-rekonstrukcióra fordították, olyan he-
lyeken, ahol már korábban kiviteli tervvel és közbeszer-
zési vagy beszerzési eljárással rendelkeztek – tájékozta-
tott a polgármester. Kiemelte, az energiaárak csökkenésé-
nek és az észszerû gazdálkodásnak köszönhetõen 320 millió
forint értékben tudtak fejlesztéseket megvalósítani.

Három hét múlva folytatódik a
Mozdulj Nyíregyháza!

Január 29-én immár a 11. évét kezdi újabb foglalko-
zásokkal kiegészülve az országban is egyedi, ingye-
nes önkormányzati mozgásprogram-sorozat! Annyit már
elárulhatunk elõzetesen, hogy több mint heti 40 fog-
lalkozással, 23 helyszínen várja a mozogni vágyó
nyíregyháziakat az újabb évad június 2-ig, melynek
során 6 nagyrendezvénnyel is készülnek a szervezõk
– tájékoztatott Facebook-bejegyzésében dr. Kovács
Ferenc polgármester.

Részletes mozgásrend várhatóan a jövõ heti Napló-
ban.

Sporttámogatások 2024

Pályázati felhívások és adatlapok
a városi weben

Nyíregyháza Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szo-
ciális, Egészségügyi és Sport Bizottsága ismét pályá-
zatokat hirdetett sportcélú támogatások céljából. A ja-
nuár 10-én megjelent felhívások 7 célfeladatra vonat-
koznak, 76 500 000 forint keretösszeggel.

A pályázati felhívások célja a sport területén aktív
nyíregyházi civil szervezetek, egyesületek, sportvál-
lalkozások mûködési, versenyeztetési és rendezvény-
szervezési kiadásainak segítése, tehetséges sportolók
támogatása. A pályázati felhívások és a hozzájuk kap-
csolódó adatlapok letölthetõek a varoshaza.nyir-
egyhaza.hu oldalon, valamint a nyiregyhaza.hu váro-
si webportálon.

A pályázatok benyújtási határideje:
2024. február 8.

Keretek megnevezése
és a támogatási keret összege:

1. Egyéb versenysport 19  000 000 Ft

2. Parasport, fogyatékosok sportja 3  000 000 Ft

3. NYVDSE és iskolai diáksport támogatása
18  000 000 Ft

4. Szabadidõsport támogatása 11 000 000 Ft

5. Kiemelkedõ sportrendezvények támogatása
8  500 000 Ft

6. Sportösztöndíj rendszer támogatása 9 000 000 Ft

7. Olimpiai felkészülés támogatása 8 000 000 Ft

Varázslatos téli élmény

Az Aquarius Élményfürdõ télen is várja a fürdõzni vágyókat fedett részlegével és meleg vizes szabadtéri medencé-
ivel. Sikeres tavalyi évük után már az idei programokat tervezik. 2024. évi fejlesztéseikrõl, szolgáltatásaikról az 5.
oldalon olvashatnak.
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Több munkahelyteremtõ vagy -megtartó nagyberuhá-
zás érkezésérõl is szólt a 2023-as év Nyíregyházán. Egy
svéd cég az Electrolux hátrahagyott létesítményében
kezdi majd meg mûködését, tovább fejleszt a LEGO, a
német Boysen Battery Components Hungary Kft. Nyír-
egyházán valósítja meg az elsõ nemzetközi beruházá-
sát, valamint a kínai Sunwoda is városunkat választotta
az új gyára építéséhez.

A kormány egyik célkitûzése, hogy Kelet-Magyaror-
szág minél nagyobb léptékben fejlõdjön, ennek kapcsán
a Nemzeti Befektetési Ügynökség vezérigazgatója kije-
lentette, Nyíregyháza komoly eredményeket ért el az
elmúlt idõszakban, a kormányzat célja, hogy mindenki
saját lakóhelyén, helyben tudjon boldogulni.

Jelentõs iparipark-fejlesztés
 A kormány fejlesztési stratégiájának köszönhetõ, hogy

a város ipari parkja soha nem látott mértékû fejlesztési
forrást kap. – 192 milliárd forintról beszélünk, ami az ipari
park területének elõkészítésére, infrastrukturális kiépíté-
sére, tervezésére, illetve mindenre felhasználható, ami
ahhoz kell, hogy az új beruházókat egy teljesen közmû-
vesített, úttal, közvilágítással, kamerarendszerrel ellátott
ipari park tudja kiszolgálni a jövõben – nyilatkozott Bar-
tók Dávid, a Nyíregyházi Ipari Park Kft. ügyvezetõje. A
történelmi jelentõségû fejlesztési forrásnak köszönhetõ az
is, hogy az eredetileg 130 hektáros terület további 640
hektárral bõvül.

2023-ban szinte egymást érték Nyíregyházán a mun-
kahelyteremtõ beruházások hírei, az elmúlt esztendõ

 Ipari park:  világcégek munkahelyteremtõ beruházásai

nagyon mozgalmas volt a város gazdaságfejlesztésének
szempontjából, ami a városvezetés erre az önkormány-
zati ciklusra kitûzött legfontosabb célja volt – mutatott
rá a Nyíregyházi Ipari Park Kft. ügyvezetõje. – Az elsõ új
betelepülõt az új ipari parkban 2023. január 30-án jelen-
tettük be, a német Boysen csoport itt építi fel a legújabb
gyáregységét, ahol már nem a csoport tradícióinak meg-
felelõ kipufogórendszereket gyártanak majd, hanem az
elektromos autókban használt tartó- és takaró-fémleme-
zeket is. Bár 2022-ben érkezett, de itt van a dél-koreai
W-Scope, amelyet 2023 márciusában a Külgazdasági és
Külügyminisztérium, illetve a HIPA az év új beruházójá-
nak választotta. 2023 júliusában jelentették be, hogy a
kínai Sunwoda Nyíregyházán építi fel az új akkumulá-
torgyártó üzemét, szintén a Déli Ipari Park fejlesztési te-
rületén – sorolta Bartók Dávid.

Új gyár az Electrolux helyén
Tavaly az Electrolux bejelentette, hogy befejezi a hû-

tõszekrények gyártását Nyíregyházán. A gyárbezárás 650

munkavállalót érintett, számukra hirdették meg a Gon-
doskodó Elbocsátás Programot. Majd a kiváló minõségû
elektromos hõszivattyúkat gyártó, 1993-ban alapított svéd
Qvantum vállalat mérföldkõnek számító akvizíció kere-
tében megvásárolta az Electrolux létesítményét. A gyár-
tóüzemet fokozatosan alakítják át elektromos hõszivattyúk
gyártására, és várhatóan 2024 második felében kezdik
meg a termelést.

Meglévõ cégek is bõvítenek
– Nem szabad azt elfelejteni, hogy a már itt lévõ cé-

gek is folyamatosan fejlesztenek. Ott van például a LEGO,
amely már hosszú évek óta folyamatosan bõvít, ennek
eredményeként 300 új munkahelyet fognak teremteni. Ez
a beruházásuk várhatóan 2024-ben befejezõdik. Az év
végére 2023-ban pedig még egy jó hír érkezett, hiszen a
Gabriel-Chemie Hungária Kft., amely húsz éve van már
itt, Nyíregyházán bejelentette, hogy fejlesztést fognak
végrehajtani a már meglévõ telephelyükön, ezzel is új
gyártókapacitást és munkahelyeket hozva létre Nyíregy-
házán – mondta az ügyvezetõ.

Korszerû dolgozói apartman
2023-ban elkészült még egy, a munkahelyteremtéshez

kötõdõ beruházás: átadtak egy 200 férõhelyes dolgozói
apartmant a Tiszavasvári úton. Miután 2025-re több mint
1500 új munkahely jön létre Nyíregyházán, így nagy szük-
ség van a korszerû szállásra is.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)

Az ipari park fejlesztésének további, járulékos elõnyei is vannak
  A Tünde utcai nyomásfokozó kedvezõ hatása például Borbányán, Kistelekiszõlõben és Butykán is érzékelhetõ lesz

Közismert tény, hogy a Nyíregyházi Déli Ipari Park
fejlesztése kiemelt figyelmet kapott a kormányzattól, és
történelmi léptékû forrást: 192 milliárd forintból terem-
tik meg a világcégek fogadására alkalmas környezetet,
mely Nyíregyháza újraiparosításával és a kapcsolódó
beruházásokkal hosszú távra megoldhatja a munkanél-
küliség kérdését. A Naplóban hónapok óta mutatjuk be
szakmai alapokon a tervezett beruházások várható gaz-
dasági, környezeti hatásait, ezúttal pedig egy érdekes
összefüggésre hívjuk fel a figyelmet. Azzal ugyanis, hogy
az ipari parkig vezetõ, a szociális vízhasználatot bizto-
sító vezetékrendszerhez nyomásfokozót kapcsolnak (ha-
sonló segíti a sóstóiak vízellátását), szinte a város egész
déli térsége jól jár – a fejlesztés kedvezõ „mellékhatá-
saként”.

 
Az ipari parki fejlesztések elsõ ütemében megvalósuló

Tünde utca–Debreceni út keresztezõdésébe tervezett nyo-
másfokozó kedvezõbb nyomásviszonyokat fog teremteni
Borbánya, Kistelekiszõlõ, Butyka, Nagyszállás és Nyír-
jestanya, valamint a Kállói út vasúttól keletre esõ részein
– tájékoztatta szerkesztõségünket dr. Podlovics Roland
gazdaságfejlesztésért felelõs alpolgármester és Kósa Ist-
ván, a Nyírségvíz Zrt. fõmérnöke.

 

Nyomásproblémák a geodéziai
viszonyok miatt

Ezen területek nyomásviszonyait jelenleg a Tó utcai
„Déli átemelõ” kilépõ nyomása határozza meg, mely 3,6
bar értékre szabályozott. A térségben vannak magas fek-
vésû területek, ahol a geodézia magasságkülönbség mi-
att nyári idõszaki nagyobb vízelvételek esetén nyomás-
problémák jelentkeztek.

 

Az elmaradt magastároló szerepébe
is besegít

Ezen településrészek vízhálózata a ’80-as és ’90-es
évek vízközmû-fejlesztése kapcsán valósult meg. Ebben

az idõszakban a fejlesztési koncepció része volt egy
magastároló létesítése is, ami azonban soha nem épült
meg. A tervezett nyomásfokozó ezt a nyomástartó funk-
ciót is biztosítja a térségnek, a frekvenciaváltóval szerelt
szivattyúkkal állandó 4,5–4,8 bar bemeneti nyomást biz-
tosítva. A tervezett megemelt szintû nyomás nem egyedi
a nyíregyházi elosztóhálózatban, hasonló nyomásértéket
biztosít Sóstófürdõ és Sóstóhegy részére a sóstói nyomás-
fokozó.

 

12 ezren élvezhetik a pluszelõnyöket
A fejlesztés eredményeként közel 12 000 ember

számára alakul ki a kedvezõbb nyomásszint, mely-
nek elõnyét a nyári nagy vízigényû idõszakokban
élvezhetik, ezeken a részeken: Borbánya, Kistele-
kiszõlõ, Butyka, Nagyszállás és Nyírjestanya, vala-
mint a Kállói út vasúttól keletre esõ része.
 

A nyomásfokozó létesítésének
kivitelezése

Ami a kivitelezés részleteit illeti, Nyíregyháza Me-
gyei Jogú Város Önkormányzata 2023. szeptember 6-án
ajánlati felhívást tett közzé „NyMJV – Ipari Park Tünde

u. nyomásfokozó létesítése” építési beruházás tárgyban.
A nyílt közbeszerzési eljárás eredményes lezárása után
az önkormányzat november 10-én kivitelezési szerzõdést
kötött a „KE-VÍZ 21” Építõipari Zrt.-vel nettó 265 057 392
forint értékben.

 
Így zajlik a munka

A szerzõdéskötést követõen a kivitelezõ összekészí-
tette és benyújtotta a munkavégzések megkezdéséhez
szükséges technológiai utasításokat és a beépítendõ anya-
gok dokumentációit. Az átadott munkaterületet – a kivi-
telezési szerzõdés elõírása szerint – zárt, belátást gátló
módon kerítéssel határolták el, ezért is van az, hogy az
arra járóknak is inkább csak az újabb munkaterület tûn-
het fel. Következzen néhány technikai részlet a „kerítés
mögül”, hogy az olvasók is jobban belelássanak egy ilyen
jellegû mûszaki folyamatba. A cég az anyagmegrende-
lésekkel párhuzamosan november 30-ig az útburkolat bon-
tási és meglévõ közmûvek feltárási munkáit végezte. A
kiváltások elvégzése után lehetõvé vált a nyomásfokozó
mûtárgy szádlemezes elhatárolása, mely decemberre el-
készült. Ennek védelmében a talajvízszint – vákuumkutas
víztelenítéssel – folyamatos süllyesztését, illetve szinten
tartását követõen kiemelték a földet a munkagödörbõl.

 

2024 februárjában végezhetnek
A kivitelezõ 2023. december végén elkészítette a sze-

relõbetont és felkészült a mûtárgy fenéklemez kivitele-
zésére. A nyomásfokozó mûtárgy építési munkáival pár-
huzamosan megtörténtek az elõkészületek a Simai út
alatti átsajtolás elvégzéséhez. Az indító és fogadó mun-
kagödröt kiemelték, a talajvízszintet pedig itt is süllyesz-
tették. 2024. január elsõ hetében elkészült a nyomásfo-
kozó mûtárgy alaplemeze és külön (elõregyártott elem-
ként) a fedlapja, továbbá megkezdõdött az oldalfalak
zsaluzása, vasszerelése és betonozása. A kivitelezés be-
fejezésének határideje 2024. február 11., amelyrõl szin-
tén tájékoztatást adunk majd.



4 Aktuális2024. január 15.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Február végére újra teljes lesz a város közvilágítása
A visszakapcsolások mellett a hibákat is javítják

2022 második félévében az energiaárak drasztikus
emelkedése rendkívüli intézkedéseket követelt meg a
nyíregyházi önkormányzattól. Ahhoz, hogy az energia-
költségeket csökkenthessék, a 17 600 közvilágítási lám-
patest közül 1260 darabot leszerelés nélkül üzemen kí-
vül helyeztek.

Ez összesen 66 utcát érintett, többek között a nagykör-
út, a Nyíregyházára bevezetõ fõutak és egyes jelentõ-
sebb utak vonatkozásában. Az utak kiválasztásánál ki-
emelt figyelmet fordítottak arra, hogy a lakosság és a
közlekedés biztonsága ne csökkenjen, a lakóutcákban
emiatt sem kapcsoltak ki lámpákat, valamint a gyalogát-
kelõhelyek és a csomópontok megvilágítása is változat-
lan maradt.

Folyamatos a visszakapcsolás

– Az energiaköltségek 2023 során mérséklõdtek, ezért
az elmúlt év végén az a döntés született, hogy a kikap-
csolt lámpatesteket visszakapcsoljuk. Ehhez elkészültek
a szükséges tervek, megtörtént a hálózati engedélyek
jóváhagyása és a kivitelezést végzõ vállalkozók kivá-
lasztása is. A szerzõdés 2023. december 19-ei aláírásá-
val a munkálatok is megkezdõdtek. A szerzõdés szerinti
befejezési határidõ 2024. február 28-a. Jelenleg 385 da-
rab lámpatest visszakapcsolása történt meg és a munká-
latok folyamatosan zajlanak – tájékoztatott Szalai Ist-
ván, a NYÍRVV Nonprofit Kft. mûszaki igazgatója.

Hibákat is javítanak

Az igazgató azt is elmondta, a lámpatestek vissza-
kapcsolása mellett jelenleg két kábelhiba javítása van
folyamatban Nyíregyházán, hiszen a közvilágításban is
elõfordulnak meghibásodások. – Ezek lehetnek úgyne-

vezett aktív elem eredetûek, amik a lámpákat, illetve
izzókat érintik. Valamint elõfordulhatnak a passzív ele-
meken, a kábelhálózaton is meghibásodások. Ez lehet
földkábel, illetve légvezetékes rendszer. Jelenleg két
ilyen kábelhiba javítása van folyamatban a városban,
ami nagyobb mennyiségû lámpatest meghibásodását
okozza egyidejûleg. Az egyik a Ferenc körúton, a má-
sik pedig a Sóstói úton van, ezek várható javítási ideje
egy hét – tette hozzá Szalai István.

Járványok és védõoltások: a koronavírus továbbra is jelen van
A vármegyei tiszti fõorvos szerkesztõségünk kérdésé-

re ismertette az egészségügyi adatokat, fel-felbukkanó
járványokkal, a megelõzéssel, védõoltással és gyógyí-
tással kapcsolatos tanácsait. Hazánkban kimutatták már
az influenzavírust, de a megbetegedések száma nem éri
még el a járványküszöböt. Háziorvosoknál igényelhetõ
a védõoltás, de a Covid vakcinához már csak a kórházi
oltópontokon lehet jutni.

Az õsz beköszöntével egyre nagyobb számban fordul-
tak elõ felsõ és alsó légúti megbetegedések mind a fel-
nõttek, mind a gyerekek körében. Ezek 1/6-a, 1/7-e influ-
enzaszerû tünet, a többi egyéb felsõ légúti megbetege-
dés – mondta dr. Szabó Tünde vármegyei tiszti fõorvos, a
Kormányhivatal Népegészségügyi Fõosztályának veze-
tõje.

A 19 ezer megbetegedés fele Covid

– Megyénkben az 51. héten – ez a karácsonyig terjedõ
idõszak – 2700 fõ fordult influenzaszerû megbetegedés-
sel orvoshoz. Mintegy 19 ezer ember egyéb felsõ légúti
megbetegedéssel. A Nemzeti Népegészségügyi és Gyógy-
szerészeti Központnak küldött minták alapján tudjuk, hogy
ennek 50 százaléka a koronavírusnak köszönhetõ. Jó hír,
hogy a fertõzés szelídült, már nem az a halálos, súlyos
megbetegedés, mint amikor berobbant hazánkba. Ettõl
függetlenül ugyanúgy vigyázni kell magunkra, a teszte-
lésre lehetõség van, bárki megveheti a gyógyszertárak-

ban. Ha pozitív az eredmény, fokozottabban ügyeljen a
környezetére, ne menjen dolgozni, figyeljen családtag-
jaira, viseljen maszkot – figyelmeztetett a vármegyei tiszti
fõorvos.

Többféle vírus van jelen

A maszkviselés jelenleg nem kötele-
zõ hazánkban, de a megbetegedések
függvényében az intézmények – elsõsor-
ban szociális és egészségügyi intézmé-
nyek – maguk rendelhetik el annak vi-
selését. Az elmúlt héten mintegy 35–40
százalékkal csökkentek a megbetegedé-
sek, nagy valószínûséggel az ünnepek
és az iskolai szünet miatt. Az influenza-
figyelõ szolgálat által beküldött minták
szerint a koronavírus-fertõzés mellett inf-
luenza A és B, valamint egyéb vírusfer-
tõzés is jelen van. Az influenza már meg-
jelent hazánkban, de nem érte el a jár-
ványküszöböt. Kérdés, hogy elérhetõ,
okszerû és idõszerû-e a védõoltás.

Kérhetünk védõoltást

– Természetesen van influenza elleni védõoltás, és még
mindig nem késõ beadatni, hiszen általában januárban
vagy februárban kezd el tombolni a járvány. Két hét szük-

séges ahhoz, hogy a hatása kialakuljon. Olyan krónikus
betegeknek javasolható, akiket az influenza, a láz, a fer-
tõzés még tovább gyengít, vagy kórházban fekvõ, szo-

ciális otthonokban élõ lakóknak,
anyagcsere- vagy légúti megbetege-
désben szenvedõknek, és prevenci-
óként terhes vagy szoptató anyáknak
is javasolható, de hozzáteszem, gye-
rekek számára is elérhetõ, nagy
számban alkalmazzák 3 éven felü-
lieknél is. A Covid ellen manapság
az új Modernával védekezhetünk,
amelyhez kórházi oltóponton jutha-
tunk. Miután a lakosság nagy része
már átoltott, vagy átesett a fertõzé-
sen, olyan immunitásra tettünk szert,
hogy egyre enyhébbek a tünetek.
Súlyos esetekben indokolt viszont a
4. oltás is.

Új tünetek

Az alvászavar is lehet Covid- vagy poszt-Covid-tünet
is. Újabban már nem tipikus az íz- és szaglásvesztés. Ví-
rusfertõzés okozza a gyomor-bélrendszeri megbetegedé-
seket is, melyek gyakran a Covid fertõzés kísérõi. Ez eset-
ben szintén – mint más vírusos megbetegedésnél is – tü-
neti terápia szükséges, vitaminpótlás és szigorú pihenés.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)

 Dr. Szabó Tünde

Megtakarításból fejlesztések
Mind a javítási, mind a visszakapcsolási munkálatok

folyamatosan zajlanak, február végéig az összes kikap-
csolt lámpatest világítani fog Nyíregyházán. Az intézke-
dés nem okozott problémát, de a pénzügyi megtakarítá-
sok jelentõsek lettek, melyekbõl fejlesztéseket valósított
meg az önkormányzat több városrészben is.

(Szerzõ: Farkas Fanni)
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Idén is újításokkal kedveskednek az Aquarius Élményfürdõben
Javában zajlik az évtervezés a Sóstó-Gyógyfürdõk Zrt.

portáján. Új jegytípusokkal, szolgáltatásfejlesztéssel ké-
szülnek, elõbbi már január közepétõl esedékes. Az ön-
kormányzati társaság célja 2024-ben, hogy minél szín-
vonalasabb programokat nyújtson a vendégeknek, és a
nyíregyháziak – akik eddig is szép számmal érkeztek –
még jobban megkedveljék a fürdõket.

Egy sikeres év után új lendülettel készülnek 2024-re
az Aquarius Élményfürdõben. Január közepétõl egy új
jegytípust vezetnek be, amely a termálvilágba való be-
lépésre jogosítja fel a vendégeket, tavaly 2x2 hétben ezt
már kipróbálták, a visszajelzések pedig nagyon pozití-
vak voltak.

Új szaunát helyeztek el
Az elsõ szaunaestek sikerét mutatja, hogy a növekvõ

vendégszám miatt az Aquarius egy gyors kapacitásbõví-
tést is végrehajtott. – Már az elsõ alkalommal az összes
jegyet eladtuk. A mindennapos szaunaprogramoknak,
felöntéseknek köszönhetõen a szaunavilágunk picit túl-
zsúfolttá vált, ezért vásároltunk egy mobil szaunát, amit
a fürdõ udvarán helyeztünk el. A következõ szauna-
programon mindenképpen, de hamarosan hétköznap és
hétvégén is igénybe tudják venni a vendégek, és kényel-
mesebben tudnak majd szaunázni – tette hozzá Ma-
tavovszky Dániel.

Online nincs emelkedés
A jegyárak tekintetében lesz némi változás idén, az 5

százalékos emelés kizárólag hétvégén, helyszíni jegy-
vásárlás esetén lép életbe. – Egy minimális áremeléssel
készültünk. Ez az 5 százalék csak a hétvégékre fog vo-

Egyre népszerûbb az Atlétikai Centrum
Bõvült a nyíregyházi utánpótlás, a messze földrõl érkezõk pedig dicsérik a körülményeket

Nemcsak hazai, hanem külföldi csapatok is rendsze-
resen edzõtáboroznak Nyíregyházán, és megnõtt az at-
létikai edzésre járó gyerekek száma is. Az Atlétikai Cent-
rum több sportágnak biztosít edzéslehetõséget.

Fedett Pályás Atlétikai Magyar Bajnokság, szlovák re-
gionális verseny, utánpótlás viadalok. Az elmúlt évek-
ben számos megmérettetésnek adott otthont a nyíregyhá-
zi Atlétikai Centrum. A létesítményben az ország leg-
jobb atlétái mérik össze majd tudásukat idén is a bajnok-
ságon, de számos más sportágnak is otthont ad a komple-
xum. Itt edzenek a tollaslabdázók, a cselgáncsozók és a
vívók is, de röplabdaedzést is tarthatnak az Atlétikai
Centrumban. A napokban a vívóterembe is új eszközök
érkeztek. Itt vehette át elismerését a Sportcentrumnál a

hónap sportolója, Ster Nándor. A komplexum a külföldi-
ek körében is népszerû.

Idén is országos bajnokság helyszíne
–  A következõ hetekben hét országból jönnek atléták,

akik már lekötöttek idõpontokat május végéig. Ez 1300
vendégéjszakát jelent, ezért is jó, hogy építettünk egy 48
ágyas szállodai részt is, mert ez az edzõtáborozáshoz el-
engedhetetlen. Rangos versenyek is lesznek, évekig csak
Budapesten rendezték a fedett pályás bajnokságot, Nyír-
egyháza volt az elsõ vidéki helyszín, és idén is mi leszünk
a házigazdák. Számos szabadidõs rendezvénynek is ott-
hona volt az Atlétikai Centrum, a Mikulás-futás vagy a
Szépkorúak Sporttalálkozója is itt volt, a futókört és a
kondiparkot pedig folyamatosan használják a városlakók
– mondta dr. Kovács Ferenc, Nyíregyháza polgármestere.

Külföldieket is vonz
A modern körülmények és a versenyek jó hatással vol-

tak az utánpótlásra is. Érezhetõen több gyerek kezdett el
rendszeresen atlétikai edzésekre járni, az Atlétikai Cent-
rumnak pedig külföldön is jó híre van. Tavaly volt olyan
amerikai atléta, aki itt edzett a vb elõtt, késõbb pedig
világbajnok lett Budapesten. Decemberben egy ciprusi
csapat edzõtáborozott Nyíregyházán. – Elõször kilencen
jöttek, majd látva a körülményeket, további atléták ér-
keztek, és már most jelezték, hogy tavasszal is szeretné-
nek újból hozzánk látogatni – tette hozzá Vas László, a
Nyíregyházi Sportcentrum szakágvezetõje.

Minden egy helyen
Az Atlétikai Centrum nagy elõnye, hogy minden egy

helyen található. Jelenleg is több egyesület edzõtáboro-
zik itt. A gödöllõiek rendszeresen járnak Nyíregyházára,
és itt készül a világbajnoki résztvevõ miskolci atléta, Tóth
Anna is. – Az elmúlt két fedett pályás szezonra itt ké-
szültünk. Nagyon szeretek itt lenni, többször egyéni csú-
csot döntöttem ezen a pályán. Minden adott ahhoz, hogy
maximálisan felkészülhessünk. Tavaly egy sikeres évem
volt, ezt szeretném idén megismételni – mondta Tóth
Anna, a DVTK atlétája. A pályák és a konditerem mellett
a létesítményben szállodai szobák is találhatók, és az
étkezés is megoldható, azaz a sportolóknak csak az edzé-
sekre kell koncentrálniuk.

(Szerzõ: Dankó László)

natkozni, akik online váltják meg a jegyet, azok az elõ-
zõ évi áron tudják megvásárolni azt – hangsúlyozta a
vezérigazgató.

Innovatív ötletekkel készülnek
Matavovszky Dánielt nyáron nevezték ki a társaság

élére. Már akkor megfogalmazta azt a célt, hogy a gaz-
daságilag sikeres év mellett szeretné, ha 2024-ben a nyír-
egyháziak még jobban megkedvelnék a sóstói gyógyfür-
dõket. Ennek érdekében év közben és a nyári szezonban
is innovatív ötletekkel készülnek, illetve szolgáltatásfej-
lesztést is terveznek, amirõl késõbb adnak tájékoztatást.
A célok reálisak, hiszen 2023-ban a nehézségek ellenére
mintegy 360 000 vendég látogatta meg a Tó- és Parkfür-
dõt, valamint az Aquarius Élményfürdõt, a nyíregyháziak
mellett belföldrõl és külföldrõl is érkeztek turisták, és
választották a sóstói fürdõket a kikapcsolódásuk helyszí-
néül.                                        (Szerzõ: Kemecsei Fanni)

Egyre népszerûbb a szaunázás
A szaunakultúra egyre színesebb városunkban, köszön-

hetõen az egyre népszerûbb, szinte mindennapos, ingyenes
szaunaprogramoknak. A november innovációja volt a te-
matikus szaunaestek szombati bevezetése, amely 9
szaunaprogramot kínál este 9 és hajnal 1 között. – A
szaunaszezon körülbelül májusig tart, de a nyári szezonban
is tervezzük a szaunaestek folytatását. Az elsõ három ren-
dezvényünk telt házzal zajlott, szeretnénk ezt folytatni,
kéthetente, szombat esténként – nyilatkozta Matavovszky
Dániel, a Sóstó-Gyógyfürdõk Zrt. vezérigazgatója.
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Szinte már rá sem ismerni a „város gyöngyszemére”:
folyamatosak a fejlesztések a régi rangját visszanyerõ Sóstón és pünkösdre újabb attrakcióval bõvül

Sokan vagyunk, akik többször álmodoztunk arról, hogy
egyszer mindent hátrahagyva világkörüli útra indulunk.
Felfedezzük Ázsiát, de átrepülünk Amerikába, sõt, ezt kö-
vetõen kitérõt teszünk a Sarkvidékre is. Egy vakáció alatt
megismerjük a tengerek és trópusok élõvilágát, élvezzük
a gyógyvizek jótékony hatását és közben elmerülünk a
kultúrában, mi több, a pihenés mellé beiktatjuk a sportot
is. Kevés olyan desztináció van, ahol ez mind egy helyen
adott: Nyíregyháza-Sóstógyógyfürdõ ilyen. Ezúttal – a
Bujtosi Városliget után – errõl beszélgettünk dr. Kovács
Ferenc polgármesterrel, az egymásra épülõ beruházások
összefüggéseit bemutató sorozat keretében.

Sóstót az itt élõk okkal nevezik a város ékességének.
Amellett, hogy folyamatosan óriási fejlesztésen esett és esik
át, egymást érik az attrakciók, amelyek minden évszak-
ban kikapcsolódást nyújtanak. Mit ígér? Itt lehet megtekin-
teni a méltán híres Nyíregyházi Állatparkot, pihenni a sós-
tói üdülõövezetben, élvezni gyógyvizünk jótékony hatá-
sát, és engedni, hogy az ország egyik legnagyobb és leg-
látványosabb zenélõ szökõkútja lenyûgözzön bennünket.
Szintén Sóstón lehet belekóstolni népszerû szabadtéri
múzeumunk autentikus hangulatába, használni kondipark-
jainkat, kerékpározni, futni vagy egyszerûen csak sétálni.
Ma már mindez természetes, de nem volt ez mindig így –
emlékezett vissza dr. Kovács Ferenc.

Lerobbanó képet mutatott

– 2010-ben Sóstó a városhoz, vagy éppen a Bujtosi Vá-
rosligethez hasonlóan lerobbanó képet mutatott – kezdte
az elõzmények felidézését a polgármester. – Bár akkor is
büszkék voltunk rá, szerettük ezt a turisztikai városrészt,
de nagy szükség volt már a fejlesztésekre. Akkoriban is
sokszor kimentem oda kerékpárral, de már maga az út is
kaland volt, nehezen lehetett megközelíteni. Azóta olyan
kerékpárút-hálózatot építettünk ki (és Sóstó megközelíté-
sét segítve pl. körforgalmat is építettünk a Korányi Kertvá-
rosban, illetve megoldottuk a vasúti átvezetést), amivel
mára már természetessé vált, hogy ne csak tömegközleke-
déssel, illetve autóval, de futva vagy két keréken is bizton-
ságosan eljussunk a belvárosból Sóstóra.

Gyöngykavics helyett sétány és rekortán

– Sóstónak mára szinte nincs olyan pontja, ami ne újult
volna meg – folytatta a polgármester. – Talán már kevesen
emlékeznek rá, a tó körül nem mindig volt kiépített sé-
tány. Korábban gyöngykavicsos borítással látták el, ami
egyértelmû volt, hogy hosszabb távon használhatatlan, és
csak folyamatos problémát okoz, hiszen mindig újra kell
tölteni, ami sok pénzbe került. 2014-ben kezdtük el itt a
fejlesztéseket és errõl 2013-ban a városlakókat is megkér-

deztük, két hétig voksolhattak a tervekre, három változat
közül választhatták ki a nekik tetszõt. A terveket a Kossuth
téren mutattuk be arról, hogy milyen borítást kapjon. A
térkõ és a rekortán borításra érkezett a legtöbb voks. Meg-

újultak az utak és a sétányok, virágágyakkal, virágdézsák-
kal lett komfortosabb a környék. De ebben a projektben
készült el a Pálinkaház és többek között épült meg az él-
ményfürdõ gyógyászati szárnya is.

Egy korábbi, elhibázott fejlesztést is
rendbe kellett rakni

– A fürdõnél maradva: akkoriban indítottuk el gyógy-
hely programunkat, ami egy kétéves idõszakot jelentett. A
fürdõben egyébként korábban egy nagyon elhibázott fej-
lesztés zajlott. Az elõzõ városvezetés irányításával lefúr-
tak ugyan egy új kutat, de arra senki nem gondolt, hogy az
így kinyert víz hogy jut el a medencébe. Fel is tettem a
kérdést, gumislagon keresztül fog ez megtörténni? Terv-
korrekciókat kellett végezni és ennek eredményeként egy
olyan fürdõfejlesztést valósítottunk meg, amely minden
korosztály igényeit kielégíti. Ráadásul a strandnak Park-
fürdõ volt a neve, parkosítást azonban mégsem lehetett
látni, erre rengeteg pénzt kellett költeni, mert lerobbant
képet mutatott.

Ikonikus helyszínek virágoznak újra

Idõközben a nyíregyháziak igényei alapján teljesen
megújult az ikonikus Tófürdõ is. De a sort folytatva: felújí-
tottuk a Fürdõházat, a Víztornyot és a Svájci Lakot is. Ami-
kor pedig már elõrébb jutottunk az attrakciókkal, a Mo-
dern Városok Programnak köszönhetõen, az országban
egyedülállóan megépítettünk két új hotelt is. Nem vélet-
len, hogy ma már Sóstó hivatalosan is Nemzeti Gyógy-
hely!

„A hotel alapkövét meg sem találták...”

– Szálláshely-fejlesztés kapcsán egyébként a korábbi
városvezetésnek volt már próbálkozása. A 2000-es évek
elején lerakták egy új hotel alapkövét, amire aztán azt
mondták viccesen, hogy nem is lehet megtalálni. Min-
den bizonnyal eszükben sem volt megépíteni azt, meg-
jegyzem, abból a pályázati keretbõl nem is lehetett vol-
na. Ma ott áll a kormányzati támogatásból a díjakkal is
elismert Hotel Pangea és a Hunguest Hotel Sóstó.

Hitelek helyett 20 milliárdos fejlesztés
az állatparkban Az elmúlt másfél évtized tudatos fejlesztéssorozata következtében egészen más arcát mutatja Sóstó, nem véletlen, hogy egyebek mellett Nyíregyháza Az Év Turisztikai Város

címet is kapott

Az elhibázott fejlesztése helyrehozása után nagyszabású
fejlesztés indult meg a gyógyvizes minõsítést is megszerzõ

fürdõkben, mely gyógyrészleggel is bõvült, nagyban hozzá-
járulva ahhoz, hogy Sóstó nemzeti gyógyhellyé váljon

– Bár a Nyíregyházi Állatparkot korábban is szerették a
városlakók, kevesen tudták, hogy annak sem volt megfelelõ
a gazdasági helyzete. 2010-ben adták át a Zöld Piramist, amire
kezdetben 1,6 milliárd forintot szántak és 50 százalék önerõ-
re volt szükség, kiderült azonban, hogy elnézték az üvegárat,
és nem 1,6 milliárd forint lesz a beruházás, hanem több mint
kettõ... Ehhez nagyon rossz feltételekkel további hiteleket
kellett felvenni. (A beruházás ideje alatt én még a megyei
önkormányzatnál dolgoztam ügyvédként és így figyeltem az
eseményeket.) Azóta összeszámoltam, összesen 20 milliárd
forintos fejlesztés valósult meg az állatkertben, 100 száza-
lékos támogatottság mellett. Nemhogy hitelt nem kellett fel-
venni, de saját pénzt se kellett beletenni. Elkészült a Viktó-
ria-ház, az Andok kalandok, az új látogatócentrum, a sétá-
nyok, a hópárduckifutó, a parkolók, az India-ház, a ma-
dárröpde, a babaszoba, az új Afrika-játszótér, mosdókat újí-
tottunk fel és hamarosan átadjuk a Jégkorszakot is.

Egyedülálló attrakció lesz a Jégkorszak

– Pünkösdre tervezzük a Jégkorszak Interaktív Állat-
bemutató átadását, a tervek szerint kívül-belül szemeket
fog gyönyörködtetni, igazi élményt nyújtva. Biztosak va-
gyunk benne, hogy ezzel a látogatószám is megugrik
majd, hiszen egész Európában egyedülálló attrakció lesz.

Nagyon rossz állapotok örökségként a
múzeumfaluban

– Sóstón kondiparkot, 3 nyilvános WC-t és játszóteret is
építettünk, hogy az ott tartózkodás minél komfortosabb le-
gyen és több élményt adjon, de nem szabad megfeledkez-
nünk a múzeumfaluról sem. Sosem felejtem el, kinevet-
tek, amikor azt mondtam, hogy a skanzen lesz a harmadik
turisztikai attrakciónk az állatpark és fürdõk mellett! Na-
gyon rossz állapotok uralkodtak, nem volt megoldott a tár-
gyak raktározása, és ha esett az esõ, a látogatóknak sárban
kellett közlekedniük. Mára a Sóstói Múzeumfalu alkalmas
arra, hogy több ezer embert is befogadjon, megfelelõ inf-
rastrukturális körülmények között. A látogatószáma az el-
múlt két évben meghaladta a 100 ezret, és ez azt mutatja,
hogy igenis beépült az attrakciók közé.

A múzeumfalu is az erõsen felújítandó kategóriában volt
a 2010-es évek elején, s az attrakció fontosságát vissza-
igazolják az azóta meredeken emelkedõ látogatószá-

mok, sikeres rendezvényekkel

A Nyíregyházi Állatparkot az elmúlt idõszakban három-
szor választották látogatószám kategóriájában Európa

legjobb állatkertjévé, a pünkösdre elkészülõ Jégkorszak
pedig újabb fejezetet nyithat a park történetében

A hang- és fényeffektekkel teljes szökõkútrendszert még a megvalósulása elõtt igyekeztek támadni, azóta kiderült: a
zöldfelületi fejlesztéssel és szakmai elismeréssel a környezetvédelmi szempontoknak is megfelel a teljes parkrész

rendezése, átalakítása, és igazi élményt kínál

Zenélõ szökõkút: mégis megszerették

– Még a tó körüli sétány építése kapcsán azzal vádol-
tak hamisan, hogy biztosan a tavat is le akarom betonoz-
ni, a zenélõ szökõkút kapcsán pedig, hogy tönkre akar-
juk tenni egész Sóstót. Mára bebizonyosodott, hogy sze-
retik a városlakók, az ide érkezõ turisták, és a fejlesztés
által sokkal rendezettebb, élménytelibb és zöldebb lett a
terület. A koncepciónk az volt, hogy amikor bezárnak az
attrakciók, legyen program Sóstón, s egy olyan ingyenes
köztéri attrakció, ami akár este is élvezhetõ, és ahová
érdemes újra ellátogatni. Egy komplex programnak kö-
szönhetõen megépült a szökõkút, fákat ültettünk és az
1,4 milliárdos projekt része volt az öntözõhálózat is, hi-
szen minden egyes beruházásunknál kiemelten kezeljük
a környezetvédelmet, a zöldváros gondolkodásmódnak
megfelelõen. Mára kétségtelen: az egyik nagy látványos-
sága lett Sóstónak, amit megszerettek az emberek.

Tennivalók és tervek

– Az attrakciókat megújítottuk, sõt, újabbakat is hoz-
tunk létre (Az Év Turisztikai Attrakciója és Az Év Szállása
címek sem véletlenek), de még sok feladatunk van az ezek-
hez szükséges közlekedési infrastruktúra terén. Át kell gon-
dolnunk, hogy a következõ 10–15 évben milyen turiszti-
kai fejlesztés valósulhat még meg és ehhez hogyan tudjuk

Nemcsak az élmény- és Parkfürdõ, hanem a Tófürdõ is a
fejlesztés fókuszába került, mely már modern körülmé-

nyek között biztosítja a nyíregyháziaknak a
lidóhangulatot

igazítani a parkolást. Megfogalmaztuk például, hogy lét-
rehoznánk egy P+R parkolót, a kisvasút nyomvonala men-
tén, de van egy parkolóház tervünk is. Az elmúlt másfél
évtizedben nagyot léptünk elõre Sóstó fejlesztését érintõ-
en. Ezt igazolják a városlakók visszajelzései, a turisták, a

A játszóterek, kondipark és mosdók komfortosabbá
teszik a sóstói pihenést, mely több korosztálynak kínál

egyszerre kikapcsolódást

Egyedülálló módon épült a Modern Városok Programon
belül két hotel is Nyíregyházán, a Hunguest Hotels

üzemelteti a 120 szobás, hiánypótló nagyszállodát, míg
a Hotel Pangea igazán unikális lett az állatpark

részeként, halmozva a díjakat

díjak és persze az idegenforgalmi adóbevétel is. Ezekkel a
fejlesztésekkel új lehetõségeket is teremtettünk, a követ-
kezõ idõszak arról fog szólni, hogy ezeket minél jobban
kihasználjuk és tovább gondoljuk – zárta a polgármester.
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Félezer program, százezer érdeklõdõ a VMKK-ban
Programokkal teli, sikeres esztendõt tudhat maga mö-

gött a Váci Mihály Kulturális Központ. Kiállítások, telt
házas elõadások, koncertek, börzék és szakmai progra-
mok várták az érdeklõdõket – de olyan különleges ese-
ményekhez is csatlakoztak, mint a LEGO Játékváros. A
tervek szerint a 2024-es év is hasonlóan mozgalmas lesz.

Számos eseménnyel, minden korosztályra gondolva,
nagyszabású programjaikon telt házzal várták a fellépõ-
ket a városi kulturális központban, az intézményben ren-
dezett eseményekre számos látogató volt kíváncsi.

Gazdaságilag is sikeres év

– 2023 nehezen induló év volt, de kiemelkedõen sike-
resnek bizonyult. Számtalan nagyszabású programot tud-
tunk szervezni. Gazdaságilag is nagyon sikeres évet zár-
tunk, a tervezett bevételen jóval felül tudtunk teljesíteni.
Mindez köszönhetõ annak, hogy egyre nívósabb produk-
ciókat tudtunk elhozni. A jegyárakon is kellett vala-
mennyit emelnünk, de nagyon büszkék vagyunk rá, hogy
a nagy programjaink szinte egytõl egyig pótszékes, telt
házas elõadások voltak. Számos felejthetetlen élményre
gondolhatunk vissza, például itt volt a Neoton Szép nyári
nap címû musicale. Kiemelkedõ volt az Agóra életében
az ExperiDance Tánctársulat Fergeteges címû elõadása –

idézte fel az elmúlt esztendõt Mészáros Szilárd, a Váci
Mihály Kulturális Központ igazgatója.

Kuriózum rendezvény
A telt házas elõadások között volt októberben az Igri-

ce Néptáncegyüttes megalakulásának 40. évfordulója
alkalmából adott ünnepi gálamûsor is. Ekkor kétszáz tán-
cos töltötte meg a színpadot, ahol az elmúlt 40 év legsi-
keresebb produkcióit láthatta a közönség, de igazi kurió-
zum volt a LEGO Játékváros. Ezt a világszerte is egye-
dülálló programot a 15 éves LEGO azzal a céllal szer-
vezte, hogy felhívja a figyelmet: játszani minden korosz-

tálynak jó, a termékeikkel pedig az óvodásoktól az egye-
temistákig, mindenki fejlesztheti a kreatív készségeit.
Kiállítás, játék és színpadi programok is várták az érdek-
lõdõket a Kossuth téren és a Váci Mihály Kulturális Köz-
pontban, az intézménybe csak ezen a napon 15 ezer lá-
togató érkezett. A Szépkorúak Akadémiája is nagy siker-
rel folytatódott.

Színes lesz 2024 is

A 2024-es év is programokkal telinek ígérkezik tehát a
Váci Mihály Kulturális Központban, elõadások, kiállítá-
sok, koncertek, börzék és szakmai programok várják majd
az érdeklõdõket. Az október elején indult nagysikerû
Lehozzuk Önnek a csillagokat! eseménysorozat évada
pedig egészen júniusig tart a Váci Mihály Kulturális Köz-
pontban.

Január 22-én a magyar kultúra napjára készülnek.
Elõtte, 19-én egy nagyszerû Wass Albert esttel kedves-
kednek a közönségnek, Rékasi Károly elõadásában.
Január 29-én lesz egy Orlai Produkció, Hogy szeret a
másik címmel, aztán február 10-én Zsédát várják a
Talamba ütõegyüttessel. Prof. dr. Bagdy Emõke tavaly
elmaradt elõadása február 16-án lesz hallható.

(Szerzõ: Farkas Fanni)

Rekordlátogatottság a Kállay
Gyûjteményben

Programgazdag és sikeres volt
a könyvtár 2023-as éve

A látogatók száma meghaladta a húsz-
ezret a 2023-as évben a Kállay Gyûjte-
ményben, elõször 30 éves története során.
Az idei évben egy képzõmûvészeti kiállí-
tással indítanak, és csatlakoznak a magyar
kultúra napjához is.

Sikeres évet zárt a Kállay Gyûjtemény
alapításának 30. esztendejében. Az intéz-
mény több mint fél éven át tartó program-
sorozattal ünnepelt, amelyben kiállítások,
rendezvények, konferenciák, elõadások és
nyári tábor is szerepelt.

Népszerû foglalkozások és
programok

– A Múzeumok Éjszakája, illetve a já-
téktörténeti kiállításunk is népszerû volt,
ebben Star Wars relikviáktól és
Dragon Ball figuráktól egészen
a kecskeméti Katona József
Múzeum anyagától, a régi
idõk játékaitól kezdve nagyon
sok minden megtalálható volt,
amire rengetegen ellátogattak
– mondta Dohanics László, a
Kállay Gyûjtemény vezetõje.
A Múzeumok Éjszakáján szí-
nes családi programok, kincs-
keresés, kultúra játékos formá-
ban, Dolák-Saly Róbert humo-
rista gyermekmûsora és interaktív tárlat-
vezetése, valamint a Kállay Saunders Band
élõ koncertje várta többek között a láto-
gatókat.

21. századi múzeum
A Kállay-házban még mindig nagy nép-

szerûségnek örvend Nyíregyháza várostör-
téneti kiállítása, mely interaktív módon
mutatja be Nyíregyháza fejlõdésének tör-
ténetét a kezdetektõl a rendszerváltásig.

A kiállítást hatféle interaktív eszköz, pél-
dául VR szemüveg, érintõképernyõs asz-
tal és kvízszõnyeg teszi még érdekeseb-
bé, amelyeket bárki kipróbálhat. – A Kállay
Gyûjtemény már 21. századi múzeum, hisz
már nem mindent a szemnek, semmit a
kéznek, hanem lábnak, kéznek, szemnek
egyaránt – hívta fel a figyelmet a vezetõ.

Induló képzõmûvészeti tárlat
A 2024-es év is színesnek és programok-

kal telinek ígérkezik a gyûjteményben. In-
duló program Szegedi Attila képzõmûvész,
festõmûvész kiállítása, mellette csatlakoz-
nak a magyar kultúra napja ünnepi prog-
ramhoz is. Nemsokára a geszterédi arany-
szablya hiteles másolata is látható lesz
gyönyörû tarsolylemezek társaságában.

A Geszterédtõl Rakamazig idõsza-
ki kiállítás január 22-tõl február 28-ig
várja majd a látogatókat. Az intéz-
mény 2024-es, kiemelt programja a
pénztörténeti kiállítás, mely a Magyar
Nemzeti Bank százéves évfordulója
alkalmából valósul meg és át fog nyúl-
ni a Múzeumok Éjszakájába, rengeteg
színes programmal.

(Szerzõ: Farkas Fanni)

Szakmai és közönségsikere-
ket könyvelhetett el a 2023-as
évben a Móricz Zsigmond
Megyei és Városi Könyvtár. A
korábbi pandémiás évek és az
energiaválság ellenére is jó
évet zárt, valamennyi mutató-
ja gyarapodást jelez.

A könyvtárhasználat mellett
nõtt a beiratkozottak és a köl-
csönzött dokumentumok szá-
ma. Gazdagabb lett a Képre-
gényTár és a Galéria, új technika, a Green-
box Stúdió is megjelent a Médiatárban. Hely-
ismereti adatbázisukat is fejlesztették,
emellett több folyóiratot digitalizáltak.

Egyre népszerûbb
a kölcsönzés

Jelenleg 400 ezer dokumentum találha-
tó a könyvtárban, ebbõl 300 ezer könyv.
Közel 7 ezer új dokumentum mellett aján-
dék könyvek és a köteles példányok is gya-
rapították a gyûjteményt. A magas árak
miatt egyre többen igénylik a könyvtári
szolgáltatást. Az iskolások kedvenc olvas-
mányai között még mindig a Garfield, a
Zizi és a Ropi Naplója, illetve a mine-
craftos könyvek szerepelnek. A felnõttek
sikerlistáját Náray Tamás vezeti, de Orvos-
Tóth Noémi, Karády Anna és Anne Jacobs
is a kedvencek között található.

Több száz program, több
százezer látogató

– A kölcsönzés esetében több mint másfél
millió használatot regisztráltunk. Ez ma-
gában foglalja a távhasználatot: online
programjainkat, az online elérhetõ kata-
lógust, adatbázisokat, honlaphasználatot
is. Több mint 200 ezren látogatták meg

könyvtárunkat. Közel 700 programot szer-
veztünk, amelyen több mint 20 ezren vet-
tek részt – tájékoztatott Tomasovszki Ani-
ta, a Móricz Zsigmond Megyei és Városi
Könyvtár igazgatója.  Népszerû volt a Pin-
cétõl a padlásig könyvtárbemutató foglal-
kozás is. 60-nál is több csoport, 1500 diák
vett részt ezeken a programokon. A felújí-
tott gyermekkönyvtárban 200 eseményen
mintegy 5 ezer gyerek fordult meg.

Családbarát munkahely és
felelõs foglalkoztató

Megkapták a Családbarát Munkahely
címet 2 millió forint pályázati támogatás-
sal, és az Év Felelõs Foglalkoztatója Köz-
szféra szervezetei kategóriában a máso-
dik helyezést érték el. 2024-ben a szakma
legmagasabb kitüntetésére, a Könyvtári Mi-
nõségi Díjra pályáznak.

Terveikben társasjáték- és diafilm-
kölcsönzés, illetve LEGO klub szere-
pel. Márciusban jön az Internet Fies-
ta, majd a Váci Emlékév és a Gyer-
mekkönyvhónap, az Ünnepi Könyvhét-
tel pedig már a 2024-es esztendõ de-
rekán járunk.

(Szerzõ: Matyasovszki Edit)
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A nyíregyházi kulturális intézmények az energiavál-
ság ellenére szép eredményeket értek el 2023-ban. Dr.
Ulrich Attila évértékelõjében kiemelte: az intézmények
nagyon stabil bevételi háttérrel rendelkeznek, az elmúlt
közel 10 évben mindegyik nagyon jelentõs fejlõdésen
ment keresztül, nemcsak a szakmai területet, hanem a
bevételüket tekintve is.

A 2023-as év minden szempontból nehezen
indult, hiszen a gazdasági és energiaválság
az önkormányzatra is hatással volt, s a
vele járó infláció az emberek életére is.
Az elmúlt 3 évet figyelembe véve,
összességében sikeresnek mondható a
tavalyi, hiszen a nehézségeket szülõ
pandémiás és háborús helyzet ellené-
re sikerült nagyszabású, nagy látogatott-
ságú programokat szervezni a városban
– kezdte évértékelõjét dr. Ulrich Attila, a
kulturális területért felelõs alpolgármester.

Stabil szakmai és anyagi háttér
Kiemelte, a nyíregyházi kulturális intézmények stabil

bevételi háttérrel rendelkeznek, az elmúlt közel 10 évben
mindegyik jelentõs fejlõdésen ment keresztül, nemcsak a
szakmai területet, hanem a bevételüket tekintve is. –
Visszatértek a pandémia elõtti szintre a számok, sõt, jó
néhány esetben felül is múlták azokat. Minden intézmény-
ben stabil szakmai munka folyik, amelyet jól tudnak kom-
munikálni – mondta az alpolgármester.

Sok látogatót vonzottak a kulturális intézmények
Egyre népszerûbb könyvtár

Tavaly a könyvtár, a múzeumok és a kulturális központ
is növelni tudta látogatottságát. A Móricz Zsigmond Me-
gyei és Városi Könyvtár beiratkozottainak száma tavaly közel
16 ezer volt, 6500 gyereket fogadtak különbözõ progra-
mok keretében, emellett 1,5 milliónál is több könyvtárhasz-
nálatot, 700 programot és 200 ezer látogatót regisztráltak.

Az intézményben erõs digitális mûhely mûködik, amelyet
több éven keresztül fejlesztettek. TikTok közösségi

csatornájukon másfél milliós elérésnél tartanak.

Látogatottsági rekord
a múzeumoknál

A múzeumok sem szerénykedhetnek. A je-
lenleg zárva tartó Jósa András Múzeum törté-

neti régészeti-néprajzi osztálya amellett, hogy
1200 régészeti objektumot tárt fel, több ezer da-

rabbal gyarapodott a tárgygyûjteménye 2023-ban.
A múzeumfalu vendégeinek száma ismét 100 ezer fölött
volt, a 9 évvel ezelõtti 40 ezres látogatottsághoz képest
ez szintén óriási elõrelépés. 640 múzeumpedagógiai fog-
lalkozást tartottak, majdnem 15 ezer gyereknek. A Kállay
Gyûjtemény a 30 éves története alatt elõször lépte át a 20
ezres látogatói küszöböt.

500 program a kulturális központban
A Váci Mihály Kulturális Központ is szintet lépett törté-

netében. A bevétele tavaly elõször emelkedett 100 millió

forint felé. 500 programmal több mint 100 ezer látogatót
szereztek, egész évben elõadásokkal, kiállításokkal, kon-
certekkel, színházi elõadásokkal, börzékkel és szakmai
programokkal várták az érdeklõdõket.

A díjak sem maradtak el
A kiváló szakmai munkát a számos színes program és a

díjak is fémjelzik. A könyvtár és a Kállay Gyûjtemény két
díjjal lett gazdagabb, elõbbi Családbarát Munkahely és
Felelõs Foglalkoztató címet, utóbbi a Családbarát Munka-
hely cím mellett a Kutyabarát Múzeum elismerést tudhat-
ja magáénak. A Váci Mihály Kulturális Központ program-
szervezésben nyújtott kimagasló teljesítményéért vehetett
át díjat nemrég. – Az intézmények az elmúlt 9 évben je-
lentõset fejlõdtek, nemcsak szakmailag, hanem a pénz-
bevételek területén is, s jó úton járnak. A vezetõk meg-
tesznek mindent, hogy a kollégák a maximumot hozzák
ki magukból – fejtette ki véleményét dr. Ulrich Attila.

2024 is sokat ígér
Ami a közelgõ néhány rendezvényt illeti: január 22-

én a Váci Mihály Kulturális Központban rendezik meg
a magyar kultúra napját, ami 3 évre visszatekintve a
legnagyobb, naphoz kapcsolódó eseménynek ígérke-
zik. Február 24-én indul az élet a Sóstói Múzeumfa-
lumban is, böllérfesztivállal várják az érdeklõdõket.
A tavaszi programok közül kiemelkedik például az
április 27-ei Helló Nyíregyháza, és a május 17-18-ai
városnapi rendezvénysorozat.

(Szerzõ: Boros Rita)

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási

Osztálya (4400 Nyíregyháza, Kossuth tér 1.) kétfordulós, nyilvános pályázat kereté-
ben történõ ÉRTÉKESÍTÉSRE MEGHIRDETI az önkormányzat tulajdonában álló alábbi
ingatlanokat:

A licit induló ár az áfát tartalmazza.

Az elsõ fordulóban a részletes pályázati kiírás szerinti tartalmú pályázat 2024.
január 23. napján (kedd) 12.00 óráig nyújtható be.

A második fordulóban, a versenytárgyalásra a részletes pályázati kiírásban meg-
határozott idõpontban kerül sor.

A kiíró fenntartja magának azt a jogot, hogy az eljárás bármely szakaszában a
felhívást indoklás nélkül visszavonja, vagy a pályázatot eredménytelennek nyilvá-
nítsa.

A részletes pályázati kiírás – melyben foglaltak ismerete és betartása az érvényes
pályázat benyújtásának elengedhetetlen feltétele – átvehetõ a Polgármesteri Hivatal
Vagyongazdálkodási Osztály Nyíregyháza, Kossuth tér 1. „D” épület I/150. sz. iro-
dahelyiségében vagy letölthetõ a varoshaza.nyiregyhaza.hu honlapról. További in-
formáció kérhetõ személyesen vagy telefonon (42/524-540; 42/524-524/334 m.)
ügyfélfogadási idõben.

Felvételi hajrá a Nyíregyházi Egyetemen
„pontvadászati” kurzusokkal

Finisébe fordult a 2024–25-
ös tanév felvételi kampánya a
Nyíregyházi Egyetemen is.
Részt vettek – lapzártánk után
– a január 11-én nyílt EDUCA-
TIO Oktatási Szakkiállításon, de
középiskola-látogatások sora és
élménynap is vár még a jelent-
kezõkre. Január 15-én pedig in-
dul az egyetemi felkészítõ,
amely pluszpontot biztosít a je-
lentkezõknek.

A Nyíregyházi Egyetem büszke oktatói-
ra, kiválóságaira, képzési kínálatára, és arra
az infrastruktúrára, modern épületegyüttes-
re, kollégiumi lehetõségre, a korszerû la-
borokra, amelyek a magas szintû oktatást
garantálják. Az egyetemi brandet építik a
Sóstói úti campuson.

Színes toborzó programok
Az eddigi események után újabbak sor-

jáznak az utolsó hónapban, a február 15-
ei jelentkezés elõtt. – Ez egy olyan dátum,
amit mindenki ismer már, aki a felsõokta-
tásba kíván jelentkezni. A Nyíregyházi
Egyetem folyamatos kampányt folytat a fel-
vételi eljárás során. Most pl. a budapesti
EDUCATIO kiállításon is részt veszünk, de
február 15-ig számtalan iskolába fogunk
látogatni, és tervezünk még élménynapot
is – nyilatkozta dr. Kovács Zoltán, a Nyír-
egyházi Egyetem rektorhelyettese.

100 többletpontot érõ 
felkészítõ kurzus

– A 2024-es felvételi eljárás már lehetõ-
vé teszi, hogy az intézmények maguk ha-
tározzák meg, hogy miért és mennyi plusz-

pontot adnak a felvételi eljárás során. Sze-
retném kiemelni az egyetemi képzésre való
felkészítõ kurzusok lehetõségét. Ez egy ja-
nuár 15-én induló, 10 alkalmas kurzust je-
lent, melynek elvégzése után a résztvevõ
100 többletpontot kap az egyetemtõl, ez
komolyan növelheti az esélyét a bejutásra.
Szakonként lehet regisztrálni, és pontvadá-
szat néven már elérhetõ a honlapunkon –
szólt a lehetõségrõl a rektorhelyettes. In-
formációk szerint 5 alkalom után is jogo-
sult a jelentkezõ a pluszpontokra. Vala-
mennyi közismereti és szakmai tárgy elér-
hetõ az egyetemi felkészítõn.

Élményalapú bemutatók
A Nyíregyházi Egyetem is megjelent a

január 11–13. között megrendezett
EDUCATIO Nemzetközi Oktatási Szakki-
állításon. A Hungexpo A pavilonjában a
mesterséges intelligencia közremûködésé-
vel, egy speciális program adott lehetõsé-
get a jelentkezõknek a választásra. A piló-
taképzést egy VR szemüveggel támogatott
szimulátor illusztrálta, de LEGO sarkot is
berendezett a HF 26-os sátorban a Nyír-
egyházi Egyetem.
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Szabó Márta: Nagyon szép szerepeket kapok
Színházunk mûvészét a közeljövõben Az öreg hölgy látogatása és az Életrevalók c. elõadásokban láthatjuk

Az ünnepek elõtt és után is gyakran láthatjuk a Móricz
Zsigmond Színház elõadásaiban Szabó Márta színmû-
vészt, aki december végén három nap alatt három külön-
bözõ szerepben állt színpadra. Pihenésre így nem volt
ideje, mint mondta: január elsõ napjaiban sikerült kicsit
lazítania.

Lévén, hogy nem nyíregyházi, sok idõt tölt autójában,
hiszen Budapesten él, de gyakorta megy haza, Mindszent-
re az édesanyjához.

– Ebben az évadban négy bemutatód van, miként az
elõzõben, a Maggi és Lillemor ráadásul átjött az ideire is.
Úgy hallom, sikerrel megy.

– Nagyon szeretem ezt a darabot. Igazán munkás, sok
meló van benne. Mivel kétszereplõs, ezért gyakorlatilag
végig a színen vagyunk Pregitzer Fruzsinával, folyamatos a
kommunikáció. Mindemellett figyelni kell a sok kellékre
(ez a nehezebb), az öltözésekre és a színpadi mozgásra,
hiszen még táncolunk is! Pozitív visszajelzéseket kaptunk.

– Csodálom a színészek agyát. 2023 utolsó hetében há-
rom egymást követõ estén, három különbözõ elõadásban
léptél színpadra, nekem, kívülállónak szinte lehetetlen
küldetésnek tûnik.

– Ha karban van tartva egy darab, azaz rendszeresen
játsszuk, akkor nem okoz gondot. Gyakorlat kérdése, sze-
rintem te is hozzászoknál.

– Az öreg hölgy látogatása az évad egyik legjobb elõ-
adása, ebben is brillírozol. Jutalomjátéknak nevezhetném,
bár ezt a kifejezést inkább a színészpályát lezáró színda-
rabra szokták mondani, elõtted pedig még sok év áll. A
nagy szerepek a megbecsülés jelei?

– Hála Istennek sok remek szerep talált meg az elmúlt
években, ezért sem tekintettem rájuk jutalomjátékként. Csak
a legutóbbi évadokból néhányat említve: a Váratlan ven-
dég, az Augusztus Oklahomában, a Görbe tükrök, a Maggi
és Lillemor, Az öreg hölgy látogatása és az Életrevalók. Ezek
között volt két olyan, amelytõl tartottam kissé, de jól ala-
kultak a dolgaink. Az öreg hölgy esetében nagyon örültem
annak, hogy Keresztes Attila rendezte, akivel még nem volt
közös munkánk, de mindenki, aki eddig dolgozott vele,
nagyon szerette õt. Tehát a kíváncsiság is vezetett, vajon az
õ rendezésében hogyan alakul a szerepem. Engem nagyon
segített a jelmez és smink, amelyek, ha jól eltaláltak, sokat
tudnak dobni az alakításon. Elõször féltem, hogy vicces lesz,

hiszen meg van rajzolva az arcom, végig erõs, szinte maszk-
szerû smink van rajtam. Jómagam belülrõl nem tudtam
megítélni, milyen, de amikor már jelmezben, sminkkel pró-
báltunk, a kollégák mondták, hogy hatásos. Így én is jól
bele tudtam helyezni magam a szerepbe, és Claire
Zachanassian érzelemvilágába. A visszajelzésekbõl és a telt
házakból arra merek következtetni, hogy a nézõk kedvelik
ezt az elõadást.

– Az Életrevalókat január-februárban még sokat fogjá-
tok játszani. Én nem láttam a filmet, nincs hasonlítási ala-
pom, de a nyíregyházi elõadás kifejezetten tetszett. An-
nak ellenére, hogy olykor talán morbid Driss humora, aho-
gyan Philippe mozgásképtelenségérõl beszél, mégis azt
éreztem, hogy nem csúszott el negatív irányba az összha-
tás. A színdarab amellett, hogy sok humorforrás van ben-
ne, többször gyomron is vág mondanivalójával, gondolko-
dásra késztet. Te miként látod?

– Így, ahogy elmondtad. A film is így van megírva, szinte
mindegyik mondatán nevetsz, annyira vicces a két külön-
bözõ karakter. Adott egy finom úriember, aki ápolót keres,
és jön egy egyszerû fiú, aki nem játssza meg magát, nem
kezdi el sajnálni, hanem teljesen normálisan viszonyul hoz-
zá – ezért veszi fel! –, bár olykor tiszteletlenül beszél. De
egyszer sem bántó szándékkal teszi. Az együttélés során
mind a két szereplõ tanul a másiktól, mindketten fejlõdnek
ebben a történetben, ami nagyon szép, megható, és szív-
szorongató is egyben. Két ennyire különbözõ ember (ugyan-
úgy, mint a Maggi és Lillemorban), bár egészen más típu-

sok, végül mégis össze tudnak csiszolódni, és tud valamit
adni az egyik a másiknak az élethez és a másikhoz való
viszonyulásról. Sõt, idõvel már hiányoznak egymásnak.

– A következõ két premiered a Macskajáték és a Nõk az
idegösszeomlás szélén. Milyen szerepek várnak?

– Még nem tudok róla beszélni, az olvasópróbák elõtt
állunk. Nem vagyok az a korán rákészülõ típus, mert akkor
elkezdek elõre koncepciókat gyártani, s lehet, a rendezõ-
nek egészen más lesz az elképzelése. Jártam már úgy, hogy
elõre elolvastam, s nem tetszett a történet, a próbafolyamat
alatt viszont teljesen pozitívba fordult a véleményem a ren-
dezõnek és annak köszönhetõen, hogy amikor elkezdek
dolgozni, akkor fogom fel igazán, mi is van a kezemben,
mi az értelme, mitõl izgalmas. Jobb tehát nem elõre sietni...
Egészen más elolvasni a szövegkönyvet, mint bekerülni a
történetbe, és dolgozni vele.

– A Macskajátékot Verebes István rendezi, a Nõk az ideg-
összeomlás szélént Tárnoki Márk.

– Verebessel többször dolgoztam már, legutóbb 2019-
ben rendezte itt a Színházi bestiák címû elõadást, igazga-
tóm is volt itt, örülök, hogy újra találkozunk. Tárnoki Márk
még nem rendezett engem, mindössze a színház büféjé-
ben láttam.

– Jól érzed most magad a bõrödben? Ha visszatekintesz
2023-ra, elégedett vagy?

– Akadnak problémáim, olyanok is, amelyeken nem tu-
dok változtatni. Erre mondják, hogy az ilyet el kell enged-
ni, nem kell rajta pörögni. Ha olyan a helyzet, amin tudunk
változtatni, azt viszont meg kell tenni.

– A szerepeidet tekintve?
– Azokkal nincsen gondom, nagyon szép szerepeket ka-

pok. A pályám folyamán soha nem éreztem azt, hogy mel-
lõzve vagyok, vagy nem ilyet szeretnék. Szerepálmom nincs,
de volt olyan álmom, hogy egyszer úgy legyek fent a szín-
padon, hogy ne legyen szövegem, csak létezzek ott. Telje-
sült. Volt olyan vágyam, hogy a mozgás kerüljön elõtérbe,
abban is volt részem. Nem feltétlenül prózai színpadi je-
lenlétet is szerettem volna, megvalósult annak idején a Tü-
net együttessel. Inkább olyan álmaim vannak, hogy szíve-
sen dolgoznék ezzel vagy azzal a rendezõvel, illetve (nem
társulati tag) kollégával. A színházzal tehát abból a szem-
pontból semmi gondom, hogy jó szerepeket kaptam, jó ren-
dezõkkel dolgozhattam. Bízom benne, hogy így is marad.

(Szerzõ: Kováts Dénes)

Szabó Márta Az öreg hölgy látogatása címû darabban



Programok 2024. január 15. 11

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Magyar kultúra napja a Vasutasban

Közremûködik:
Móricz Zsigmond Kulturális Egyesület.

Idõpont: január 22. 10.00 óra.
Helyszín:

VOKE Vasutas Mûvelõdési Ház és Könyvtár.
A részvétel ingyenes, de regisztrációhoz kötött.

Regisztráció és információ: Toldi u. 23.;
nyiregyhaza@vokevmh.hu; 42/504-490.

Tanulók kiállítása
A Leonardo Média Akadémia Gimnázium, Szakgim-
názium és Általános Iskola tanulóinak kiállítása.
Megnyitó: január 18. 13.00 óra. Megtekinthetõ: janu-
ár 31-ig. Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Váro-
si Könyvtár, társalgó.

Rékasi Károly önálló estje
Wass Albert: Szerelmem Erdély. Rékasi Károly Wass Al-
bert életének izgalmas pillanataiba kalauzol el minket.
Idõpont: január 19. 18.00 óra. Helyszín: Váci Mihály
Kulturális Központ.

Kötõdések
Csoportos kiállítás, a Bessenyei György Tanárképzõ Fõ-
iskola egykori növendékeinek munkáiból. Kiállító mû-
vészek: Barabás Katalin, Boros Miklós, Fazekas Balogh
István, Fekete János, Gajdán Zsuzsa, Homonna György,
H. Varga Ágnes, Kozma Kokó István, Küzmös Enikõ, Lo-
vas Tibor, Makkai László, Molnár Irén, Sipos Endre, Szék-
helyi Edith, Vass Tibor + Antall István + Kiss Sándor +
Kormos Éva + Molnár Gábor + Papp D. Tibor.
Megtekinthetõ: január 20-ig. Helyszín: Pál Gyula Te-
rem.

Gulyás Attila zenés elõadói estje
A Móricz Zsigmond Színház színmûvésze magyar köl-
tõk, szerzõk (József Attila, Petõfi Sándor, Arany János,
Cseh Tamás) megzenésített verseit adja elõ, és nép-
szerû slágerekkel is készül.
Idõpont: január 22. 17.30-tól.
Helyszín: Bencs Villa.

Üzenet az égbe – elõadói est
A Keresztény Értelmiségiek Szövetsége Nyíregyhá-

zi Csoportja várja az érdeklõdõket Tarczy Gyula, Sza-
vak embere-díjas konferanszié, fõszerkesztõ „Üzenet
az égbe, magyar versbõl szívbe” címû önálló elõadói
estjére, a magyar kultúra napja alkalmából.

Idõpont: január 23. 17.00 óra. Helyszín: Vasutas
Mûvelõdési Ház. A rendezvény nyilvános és ingyenes,
de a terem befogadóképessége miatt regisztrációhoz
kötött. Regisztráció: 42/504-490; nyiregyhaza@voke-
vmh.hu.
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Kiállítás a Kállay Gyûjteményben
A technika illúziója
Szegedi Attila festõmûvész kiállítása.
Megnyitó: január 18. 11.00 óra. Megtekinthetõ: feb-
ruár 29-ig.
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A Burattino Bábszínház programja
Január 19., 17.00: Az osztozkodó medvék

Január 20., 11.00: Az osztozkodó medvék

Január 20., 16.00: Vitéz László kalandjai

Január 21., 10.00: Ki altatta el a tejet?

Január 26., 17.00: Többsincs királyfi

Január 27., 11.00: Többsincs királyfi

Január 27., 16.00: Bumfordi (bemutató elõadás)

Január 28., 10.00: Bumfordi
Helyszín: Korzó Bevásárlóközpont, „B” épület 2.
emeleti bábszínházterme.

Schiffer Miklós Nyíregyházán
Stílus a mindennapokban és a politikai színpadon.

Elõadás 90 percben a stílusos megjelenés alapjairól,
valamint a politika világában megfigyelhetõ stílusirány-
zatokról.

Meghívott elõadó: Schiffer Miklós divat- és stílusta-
nácsadó, divatszakértõ, író, üzletember.

Idõpont: január 16. 17.00 óra. Helyszín: MCC Nyír-
egyházi Képzési Központ, Kálvin tér 4-5.

Az eseményen történõ részvétel ingyenes, azonban
minden esetben regisztrációhoz kötött. Regisztráció:
https://feliratkozas.mcc.hu/hu/form/stilus-es-politika-
stilus-a-mind. A regisztráció határideje: január 16.
16.00 óra.

Indul a fedett pályás
versenyszezon!

Jégpályák Éjszakája
Nyíregyházán

Egy izgalmas atlétikai kavalkád veszi
kezdetét január 20-án és 27-én, amikor
a Nyíregyházi Sportcentrum Nonprofit
Kft. büszkén rendezi meg a Nyíregyhá-
za Nyílt Fedett Pályás Versenyt az Atlé-
tikai Centrumban. Az idei évben a ver-
seny nem csupán hazai, hanem nemzet-
közi színtérre is kilép, hiszen a szom-
szédos országokból, Szlovákiából, Ro-
mániából, Szlovéniából és Görögország-

ból is érkeznek kiváló atléták. Az ese-
mény célja továbbra is az atlétika nép-
szerûsítése és a kiváló versenyzés lehe-
tõségének biztosítása fiatal tehetségek és
tapasztalt atléták számára. Az U18, U20,
U23 és a felnõtt korosztályú versenyzõk
egyaránt helyet kapnak ezen a kimagasló
megmérettetésen. A  hivatalos verseny-
kiírást  és idõrendet a Magyar Atlétikai
Szövetség tette közzé.
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Idén január 20-án, szombaton hete-
dik alkalommal szervezik meg a Jégpá-
lyák Éjszakáját, a legnagyobb hazai téli
sport országos rendezvényt. Újra itt a le-
hetõség, hogy felhúzzuk a korcsolyán-
kat a barátainkkal és családtagjainkkal,

és  korizzunk egyet az éjszakában! A
népszerû eseményhez 2024-ben is csat-
lakozik a nyíregyházi Városi Jégpálya. A
helyszínen 19.00 és 22.00 óra között óri-
ási jégdiszkóval várják majd, nem csak
a fiatalokat.
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Filmbemutató
„Négy szócskát üzenek...”. Kölcsey Ferenc élete – mûveinek tükrében. Kántor Ist-
ván dokumentumfilmjének vetítése.
Idõpont: január 22. 10.00 óra. Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyv-
tár, konferenciaterem.

Könyvkiállítás
A Móricz Zsigmond könyvtár Helyismereti Gyûjteményének régi, ritka és különle-
ges könyveinek kiállítása.
Idõpont: január 22. 11.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár, társalgó.
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Dr. Bencs Kálmán polgármester
kormányfõtanácsosi címe

A száz évvel ezelõtti új esztendõ hatalmas elisme-
réssel köszöntötte a város elsõ emberét: a miniszterel-
nök elõterjesztésére Horthy Miklós kor-
mányzó dr. Bencs Kálmánnak „buzgó és
eredményes közhivatali tevékenysége el-
ismeréséül” a magyar királyi kormányfõ-
tanácsosi címet adományozta 1924. ja-
nuár elsejével. Ezzel az 1922-ben rend-
szeresített kitüntetéssel a város polgármes-
terét a „méltóságos” címzés és megszó-
lítás illette meg, valamint innentõl kezd-
ve köteles volt „a magyar királyi kormány
tagjainak – amennyiben tevékenységük
köre szakirányú volna – adott esetekben
felszólításra véleményt adni”.

A Városok Lapja híradásából kiderül,
hogy Bencs Kálmán a második rendezett
tanácsú városi polgármester, akit ezzel a címmel ki-
tüntettek. Az elsõt Gyula polgármestere kapta nyugdíj-
ba vonulása elõtt. A lap azt is megjegyzi, hogy Bencs
„a polgármesteri kar egyik legagilisabb tagja, akinek
nagy érdemei vannak Nyíregyháza városának a fejlesz-
tésében”. A város élén 1918 januárja óta álló kitünte-
tett „a városügyek szeretetét, a városért való cselekvés

vágyának állandó feszültségét édesatyjától, dr. Bencs
Lászlótól örökölte”. A helyi lap fel is sorolta azokat az

eredményeket, amelyeket eddig elért: a
rendezetlen Bundi-kertben kocsiparkot és
istállót létesített, modernizálta a városi
kertészetet, a lakásínség enyhítésére kez-
deményezte a kislakások építését, össze-
fogta a város fenntartásában lévõ üzeme-
ket.

A polgármester kitüntetése természete-
sen az általa vezetett városnak is szólt, s
mintegy nyitánya volt az örökváltság cen-
tenáriumának ünneplésére szánt 1924-es
jubileumi esztendõnek. Ahogyan a Nyír-
vidékben megfogalmazták: „a város ha-
jója fellobogózott árboccal halad át ezen
az éven”, amikor „a kitüntetett polgár-

mester ambíció lázával, a város tovább fejlesztésének
ihletett akarásával és városa nagy jövõjének hitével
áll a parancsnoki hídon az ünnepi év hajnalán, amikor
a hír galambja pálmaágat hoz neki az ország kormány-
zójától”.


